

Brugerrådsmøde GIC, den 6. februar 2023, kl. 19.00 – 20.45

- Hvor:** Trim lokalet, GIC
- Deltagere:** Jørgen Nielsen (formand), Pernille Brinch (GSB), Henrik Perregaard (IFK), Jette Nielsen (Op på dupperne), Ronni Nielsen (Greve Håndbold), Knud Høyer (Greve Atletik), Merete Woll (Greve Strands Bridgeklub), Britt Berantzino (Greve Linedance), Bjarne Juhl Jensen (Greve Fitness), Liva Justesen (Greve Tennis), Sussie Busk Hansen (Greve Gymnastik og Trampolin), Thomas Elsgaard (Greve Trim), Christian Schønnemann (Greve fodbold), Kristina Vik Nørdum (GIFC-administration).
- Gæster:** Morten Bøgelund Andersen (direktør i Greve Kommune), Bodil V. Nielsen (Leder af svømmehallen)
- Afbud:** Preben Larsen (Bordtennis),
- Referent:** Kristina Vik Nørdum (GIFC-administration)

Dagsorden

1. Velkomst og registrering af deltagere.

Formanden byder velkommen.

2. Langsiden - Der er afsat 30 min. Morten Bøgelund deltager i denne drøftelse.

Økonomiudvalget ønsker en skriftlig tilkendegivelse fra et samlet brugerråd. De er 2 spor og gå ned af; forpagterløsningen eller afsøge andre muligheder, herunder model 1 og 2.

Kommunen må ikke drive forretning, og derfor skal det afsøges om det at drive en idrætscafé på et Idrætsanlæg er det samme som er drive en forretning.

Historikken omkring forpagtningen har de seneste mange år været udfordrende og båret præg af en besværlig kommunikation mellem foreninger og forpagtere.

Konkrete eksempler som er fælles for de seneste forpagtere:

- Det er ikke lykkedes at skabe aktivitet i fodboldhuset.
- Skiftende priser og sortiment.
- Mangel på konsekvenser ved kontraktbrud.
- Kommunikationsudfordringer.
- Praktiseres forskelsbehandling blandt foreninger.

Historikken omkring foreningernes opbakning til forpagter har været tvetydig. Foreningerne udtrykker at de vil gerne bakke forpagteren op, men det opleves at de indtager fortæring på

andre lokationer i kommunen, for at undgå at bruge forpagtere. Der opleves ligeledes salg fra klubhuse.

Det italesættes overfor foreningerne, at det er vigtigt at bakke en evt. kommende forpagter op, og at det ikke kan lykkes både at have egne øl med til efter træning, købe forplejning udefra når man vil og stadig have en forpagter med en rentabel forretning. Formanden pointerer overfor foreningerne at salg fra eget klubhus skal stoppes for at kunne støtte op om fremtidig forpagter.

Foreningerne oplever at foreningslivet er gået i stå på grund af udfordringer med nuværende forpagter. Der ønskes et lokale hvor foreningerne kan samles og spise noget mad i dagtimerne, hvor nuværende forpagter holder lukket. Det er en vigtig prioritering at få genskabt foreningslivet igen ved den fremtidige løsning. Foreningerne ønsker en mere gennemskuelig forpagtningskontrakt, hvor der er klare retningslinjer for forpagter og foreningernes samspil og konsekvenser af kontraktbrud.

Der ønskes en løsning hvor fremtidige forpagter ikke har eksklusivret eller begrænset eksklusivret.

Fælles tilkendegivelse til Økonomiudvalget vedrørende løsning for Café Langsiden

Brugerrådet accepterer præmissen om at der er nogle ting der skal undersøges omkring model 2. Brugerrådet har brug for at kende resultatet af den undersøgelse før de kan vælge model 1, 2 eller 3. Brugerrådet accepterer præmissen med at der ikke er nogen forpagter i den mellemliggende periode. Brugerrådet vil arbejde videre med et udkast til en forpagtningskontrakt.

Brugerrådet ønsker at foreningerne kan gøre brug af en del af køkkenet samt kunne bruge industrikøkkenet ved arrangementer i den mellemliggende periode.

3. Status på brugerrådets projekter.

Vi er nået langt med projekterne i år.

Atletikhuset:

Er oprettet og færdiggjort.

Ekstra stolerække i hal 1:

Er ikke færdig endnu. Stolene bliver lavet i Holland. Forventes at ankomme og blive monteret til sommer.

Lys på tennisbane 1 og 2:

Vi venter på en byggetilladelse. Vi forventer at det snart kan sættes i gang.

Lys i hal 1 og hal 2:

Bliver skiftet ud til LED lys. I hal 1 kan der skiftes farve på lys m.m.

Showroom:

Bliver depot for bevægelsesrum 3.

Legepladsen ved IFK:

Er opstartet i denne uge. Gravearbejdet er begyndt.

4. Status på vægtrummet.

Det forventes færdigt inden sommerferien. Der købes ikke materiel ind før der er ryddet op i vægtrummet.

5. Oprydning efter særarrangementer.

En forening har haft et stort arrangement hvor der ikke blev gjort ordentligt rent efterfølgende. Foreningen oplever at have fået besked fra det tekniske personale om at der var ryddet fint op.

Der snakkes om fremtidige løsninger, og der enes om at det ikke vil hjælpe at give foreninger en bod for manglende oprydning.

Den eneste løsning er at foreningerne undlader at afholde særarrangementer hvis de ikke kan rekruttere det nødvendige antal frivillige til klargøring, afholdelse og oprydning.

Alternativt, at de selv rekvirerer og betaler firmaer til at varetage opgaverne.

6. Brandalarmer.

Det koster 7.500 kr. hvis brandvæsenet rykker ud på en brandalarm. Det er kommunen der betaler for når brandalarmen går. Går brandalarmen i caféen er det forpagter der afholder udgiften. Det er ikke noget forretningsudvalget beskæftiger sig med.

7. Rekruttering af frivillige.

Nogle foreninger oplever at det bliver svære at rekruttere frivillige til arrangementer og bestyrelser.

Greve Håndbold spørger om muligheden for at få konsulent ud og klæde foreningerne på til at rekruttere frivillige. DGI har konsulenter til rådighed der kan komme ud og hjælpe med dette problem. Idræt og Fritidssekretariatet hjælper med at afsøge mulighederne.

Anbefalinger fra foreninger:

Tennis anbefaler at beskrive alt ned til mindste detalje, det oplever de hjælper på rekrutteringen.

Op På Dupperne nævner, at Greve Atletik for nogle år siden skrev ud til alle foreninger på Greve Idrætscenter om nogle ville hjælpe med deres arrangementet med stor succes.

8. Eventuelt.

Skilt i hal 2:

I hal 2 hænger der et stort Yonex skilt som skygger for nødudgangskilt. Badminton skal bringe det i orden.

Den grønne kontrakt:

Knud og Jørgen har været med til at udarbejde kontrakten og lave et kvalitetsløft i forhold til sidste kontrakt.

Bæredygtighed:

Tennis spørger ind til brugerrådets holdning til manglende affaldssortering på GIC.

Det er op til de enkelte kommuner om der skal affald sorteres. Greve Atletik anbefaler at få en nøgle til skraldecontaineren, her er der adgang til affaldssortering.

Punkter til næste brugerrådsmøde:

Foreninger har mulighed for at sende punkter til næste brugerrådsmøde d. 13. september 2023 til formanden senest en uge før brugerrådsmødet.

Formanden takker for et godt møde.